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Protokół Nr 10/2024 
z posiedzenia Komisji Edukacji i Ochrony Zdrowia 

Rady Powiatu Strzelińskiego 
odbytego w dniu 27 listopada 2024 r. 

w sali obrad Starostwa Powiatowego w Strzelinie 
 

 Przewodniczący Komisji Edukacji i Ochrony Zdrowia otworzył IX posiedzenie Komisji 

o godzinie 15:00. Po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył, że aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 5 radnych, co wobec składu Komisji wynoszącego 10 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
[Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.] 

 

Nieobecni radni: 

1. Mariusz Majewski 
2. Paweł Rogaliński 

 

Porządek obrad: 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia. 
Komisja przyjęła porządek posiedzenia – 5 głosów „za, 5 członków nieobecnych (Mariusz 

Majewski, Paweł Rogaliński, Jacek Maćkówka, Marek Warcholiński, Wanda Misiewicz). 
 

Komisja przyjęła protokół nr 9/2024 – 5 głosów „za”, 5 członków nieobecnych (Mariusz 

Majewski, Paweł Rogaliński, Jacek Maćkówka, Marek Warcholiński, Wanda Misiewicz). 
 

2. Sytuacja Szpitala. 
Na posiedzenie Komisji zostało zaproszone Stowarzyszenie Działań Obywatelskich. 

Starosta przedstawiła obecną sytuację stanu zadłużenia Strzelińskiego Centrum Medycznego 

w Strzelinie w upadłości oraz korespondencję z Bankiem Gospodarstwa Krajowego.  W chwili 

obecnej jest prowadzone postępowanie wobec USK we Wrocławiu w sprawie przywrócenia 

świadczeń medycznych, które zostały zlikwidowane po przejęciu szpitala. 
 

Leokadia Pawliszak poinformowała o obecnej sytuacji w szpitalu w Strzelinie oraz 

świadczeniach medycznych, których mieszkańcy powiatu strzelińskiego nie mogą otrzymać. 
 

Jan Podgórski – zwrócił uwagę na ustawę o samorządzie, w której jednym z zadań powiatu jest 

promocja i ochrona zdrowia oraz zapobieganie innym nadzwyczajnym zagrożeniom życia i 

zdrowia ludzi oraz środowiska, zadał następnie pytanie: „Jakie powiat podjął działania, aby 

zmienić sytuację w szpitalu z możliwością uzyskania usług medycznych dla mieszkańców 

powiatu strzelińskiego?” 
 

Radny Norbert Raba – przypomniał, iż właścicielem szpitala strzelińskiego jest obecnie 

Uniwersytecki Szpital Kliniczny we Wrocławiu oraz przedstawił historię działania przez Radę 

Miejską Strzelina oraz Burmistrz Miasta i Gminy w Strzelinie. Jego zdaniem należy wesprzeć 

Gminę Strzelin we wszystkich działaniach, aby przejęła szpital w Strzelinie. 
 

Jan Podgórski – zwrócił uwagę, że jego pytanie dotyczyło działań powiatu strzelińskiego  w 

zakresie przejęcia szpitala? W związku z tym uważa, iż Powiat Strzeliński powinien wspierać 

Gminę Strzelin. Dodatkowo dodał, że był realizowany program Małego Dolnoślązaka. 

 

Jadwiga Szmigielska – stwierdziła, że ustawowym obowiązkiem samorządów tj. powiatu oraz 

gmin jest ochrona zdrowia –  współpraca. 

 

Przewodniczący Aleksander Ziółkowski zaapelował,  o nie poruszanie kwestii historycznych. 

 

Violetta Misa-Pachut przedstawiła swoje odczucia w zakresie działań świadczeń medycznych 

w szpitalu. 
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Radny Norbert Raba – zauważył, że obecnie w szpitalu ogranicza się usługi medyczne. 

Stwierdził, że wspólnie z panią Burmistrz Miasta i Gminy w Strzelinie jesteśmy w stanie 

odbudować podstawowe potrzeby medyczne. 
 

Jan Podgórski – powiedział, że należy przedstawić, ile obecnie jest strat a ile jest zysków (Radny 

Norbert Raba dodał, że USK we Wrocławiu wykazał 15 mln rocznie start). Działalność 

medyczna jest na poziomie 30%, a reszta jest na przetrwaniu. 
 

Radny Norbert Raba – poinformował jak wygląda „umieralnia”, o której mówi się o naszym 

szpitalu. Do naszego szpitala są przywożone osoby o nieznanych tożsamościach ze względu 

na to, iż koszt łóżka w USK we Wrocławiu jest dość wysoki. Koszt pochówku ponosi Gmina 

Strzelin. 
 

Leokadia Pawliszak – zadała pytanie, czy rektor Ponikowski wstrzymuje Gminę Strzelin od 

zakupu szpitala?  Jaka jest forma współpracy Powiatu Strzelińskiego z Gminą Strzelin oraz jak 

widziano by pomoc Stowarzyszenia Działań Obywatelskich? 
 

Radny Norbert Raba –  zadeklarował, że jako przewodniczący Rady Powiatu Strzelińskiego 

będzie przeprowadzał rozmowy z każdym, abyśmy wspólnie podjęli działania. 

 

Przewodniczący Aleksander Ziółkowski – poinformował, iż w roku następnym zostanie jeszcze 

zaplanowane posiedzenie komisji poświęcona sytuacja szpitala. 
 

Jan Podgórski – zaapelował o kolejne spotkanie w najbliższym czasie. 
 

Starosta Magdalena Krupa – podziękowała za zorganizowanie takiego spotkania, gdyż jest 

to bardzo ważny temat oraz będą podejmowane rozmowy z Gminą Strzelin o wspólnych 

działaniach. 
 

Radnych Marek Warcholiński – dodał, iż bardzo się cieszy ze wspólnej współpracy pomiędzy 

obecną Starostą a Gminą Strzelin oraz stwierdził, że należy angażować wszelkie gremia 

publiczne. 
 

Przewodniczący ogłosił 3 min przerwy. 
3. Sprawozdanie z działalności Komisji za rok 2024. 
Głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania – 6 głosów „za”, 2 „brak głosu” (Magdalena 

Krupa oraz Agnieszka Zawłocka) oraz 2 członków nieobecnych (Mariusz Majewski oraz Paweł 

Rogaliński). 
 

4. Opiniowanie projektu uchwał. 
1) Projekt uchwały zmieniający Uchwałę Budżetową Powiatu Strzelińskiego 

na 2024 r. Nr LXXVI/346/23 z dnia 28 grudnia 2023 r. – przedstawiła pani Skarbnik. 

Głosowanie w sprawie wydania pozytywnej opinii do projektu uchwały – 8 głosów „za”,                        

2 członków nieobecnych (Mariusz Majewski oraz Paweł Rogaliński). 
 

2) Projekt uchwały Rady Powiatu Strzelińskiego w sprawie zmian określenia zadań,                        

na które przeznaczone zostaną środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób                  

Niepełnosprawnych na rok 2024. – przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum                   

Pomocy Rodzinie pani Agnieszka Tekiela. 

Głosowanie w sprawie wydania pozytywnej opinii do projektu uchwały – 5 głosów „za”,                              

5 członków nieobecnych (Mariusz Majewski, Paweł Rogaliński, Magdalena Krupa, Jacek 

Maćkówka, Magdalena Maksymiak). 
3) Projekt uchwały Rady Powiatu Strzelińskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego                        

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej w Powiecie Strzelińskim na lata 2025-2027 - przed-

stawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Agnieszka Tekiela. 
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Głosowanie w sprawie wydania pozytywnej opinii do projektu uchwały – 5 głosów „za”,                            

5 członków nieobecnych (Mariusz Majewski, Paweł Rogaliński, Magdalena Krupa, Jacek 

Maćkówka, Magdalena Maksymiak). 
4) Projekt Uchwały Rady Powiatu Strzelińskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego pro-

gramu profilaktycznego w zakresie promowania i wdrażania prawidłowych metod wy-

chowawczych w stosunku do dzieci zagrożonych przemocą domową w Powiecie 

Strzelińskim na lata 2025 -2028 - przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie Agnieszka Tekiela. 

Głosowanie w sprawie wydania pozytywnej opinii do projektu uchwały – 5 głosów „za”,                        

5 członków nieobecnych (Mariusz Majewski, Paweł Rogaliński, Magdalena Krupa, Jacek 

Maćkówka, Magdalena Maksymiak). 
 

5) Projekt Uchwały Rady Powiatu Strzelińskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego                    

proramu psychologiczno – terapeutycznego dla osób stosujących przemoc domową 

na lata 2025-2028. - przedstawiła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

Agnieszka Tekiela. 

Głosowanie w sprawie wydania pozytywnej opinii do projektu uchwały – 5 głosów „za”, 

5 członków nieobecnych (Mariusz Majewski, Paweł Rogaliński, Magdalena Krupa, Jacek 

Maćkówka, Magdalena Maksymiak). 
 

5. Sprawy różne. 
 

Wobec zrealizowania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji zamknął 

posiedzenie o godzinie 17:00. 
 

 

  Protokół sporządziła        Przewodniczył 
              Przewodniczący Komisji 
 

            wz. Bernadeta Buczak                       Aleksander Ziółkowski 


